	PROCESS DESCRIPTION
The AGR unit is processing sour feed gas from the inlet reception facilities of the plant. The inlet facilities upstream the AGR unit consist in a finger type slug catcher receiving the mixed wellhead stream from 2 reservoirs J0 and J1, a HP separator, a feed gas /hot oil heater and a gas metering skid.

The AGR unit is designed to treat feed gas containing 0.5%mol CO2 design value. There is a very low amount of H2S (or other sulphur compound) of about 0.5 ppm mol fraction.

The AGR unit shall remove CO2 down to the required specification through a regenerative solvent based process which will be defined as DEA, MDEA solvent formulated for CO2 absorption or any suitable solvent for CO2 absorption based on licensor experience. A comparison of the design with the different types of solvent shall be made by Licensor. A comparison between CO2 absorber/regenerator packed columns (random packing or structured packing) and columns with trays shall also be made by Licensor. The sweet treated gas is sent to the dehydration and mercury removal units where water and trace of mercury are removed before being routed to the NGL recovery unit (these three units are out of the AGR unit Process Licensor scope of work).

The Feed gas enters the AGR unit where final gas/liquid separation is achieved in inlet separator 63-VZ-12101 and filter coalescer 63-VF-12103. The liquid separation and filtration at AGR unit inlet shall be reviewed by Licensor. Since the temperature of the feed gas at slugcatcher inlet is relatively low from -10°C in winter to 0°C in summer, it is preheated up to 30°C (to be confirmed by AGR unit Process Licensor) in the inlet facilities heater and by 2 gas/gas exchangers 63-ES-12101 and 63-ES-12102 located in AGR unit (scheme to be confirmed, not in Licensor scope of work) before entering absorber column 63-VC-12101 operating at 57 bara. Lean amine solvent circulation shall be made available at top of absorber at a temperature of 35°C (temperature to be confirmed by AGR unit Licensor). The treated gas is then cooled in 63-ES-12102 down to 22°C to comply with required dehydration unit operating temperature (temperature pending finalisation of 63-ES-12101 and 63-ES-12102 heat integration study).


	Процесс работы установки
Установка удаления кислотных газов (УУКГ) перерабатывает серосодержащий газ-сырец, получаемый от полевых установок сбора и подготовки продукции скважин. Промысловые установки сбора и подготовки состоят из вертикального устройства отбора газа, получающего мультифазную продукцию скважины из резервуаров J0 и J1, сепаратора первой ступени,  подогревателя сырьевого газа/нефти и блока газовой замерной установки.

Установка УУКГ рассчитана на обработку газа, содержащего 0.5% примесей СО2, в молекулярном отношении. При очень низком содержании H2S(или других серосодержащих соединений), около 0,5 миллионных мольных долей.

Для уменьшения концентрации СО2 до необходимых значений, в УУКГ используется процесс восстановления/расщепления, основанный на абсорбции СО2 с помощью Моноэтаноламина (MEA) и Метилдиэтаноламин (MDEA) или любого растворителя, подходящего для абсорбции по технологии лицензиара. Сравнительный анализ конструкции для различных видов растворителей производиться согласно технологии лицензиара. Сравнительный анализ насадочных колонн абсорбции/восстановления СО2, в исполнениях с упорядоченной или неупорядоченной насадкой и тарельчатой конструкцией, также производиться согласно предоставленной технологии. Десульфурированный газ отправляется в установки для дегидрации и удаления примесей ртути, после чего подается на установку сжижения газа(работа данных установок в настоящем обзоре не рассматривается).
Газ-сырец при подаче в УУКГ, где происходит его окончательное фазное(газ/жидкость) разделение, попадает в установку сепарации 63-VZ-12101 и фильтр-коагулятор 63-VF-12103. Процессы сепарации жидкости и фильтрации определяются лицензиаром технологии. Ввиду того, что температура газа-сырца на входе устройства отбора газа колеблется от -10°C зимой до 0°C летом, производиться ее подогрев до 30°C(согласовывается с лицензиаром технологии) в входном устройстве подогрева и в теплообменниках типа газ/газ. Данные теплообменники 63-ES-12101 и 63-ES-12102 включены в конструкцию УУКГ и находятся перед абсорбирующей колонной 63-VC-12101 с рабочим давлением 57 бар. Циркуляция алканоламинов обеспечивается через верх абсорбирующей колонны при температуре 35°C(согласовывается с лицензиаром технологии). Обработанный газ охлаждается в 63-ES-12102 до 22°C, для соответствия рабочей температуре процессов установки дегидрации(показатель температуры определяется по результатам тепловой интеграции указанных теплообменников).


